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نامه وارده

جناب آقای رئیس جمهور از شما که اولین مقام عالی کشور پس از 
رهبر معظم انقاب اســامی هستید انتظار انصاف دور از انتظار نیست! 
جنابعالی به صورت زنده از شــبکه یک ســیما به زعم خودتان با مردم 
صحبت کردید و گزارش دادید، هر چند شیوه اخیر جنابعالی که به جای 
پاسخگویی، در جایگاه پرسشگر هستید در جای خود نیز قابل توجه و 
تامل است که این شیوه را می توان نوعی فرافکنی و فرار به جلو تلقی کرد.

لیکــن چون این حقیر که مدتی در اســتان محــروم و دورافتاده 
خراسان جنوبی به عنوان استاندار توفیق خدمت داشته است، با عنایت به 
فرمایشات شما، از مروت به دور دانستم در پاسخ به فرازهایی از موضوع 
مســکن مهر اشاراتی نداشته باشم. البته در بخش ها و موضوعات دیگر 
نیز نظر و حرف های جدی دارم و ان شاءالله در مناسبت های مقتضی به 
آن خواهم پرداخت بدون تردید منکر نقایض در کارهای بزرگ و کانی 
همچون پروژه مســکن مهر نبوده و نخواهم بود لیکن کاش دولت شما 
درصدد رفع نواقص این  طرح کان و ملی با میانگین پیشــرفت بیش 
از 70درصد در کل کشــور و اصاح و تکمیل آن برمی آمد. نقدهایی به 
دولت های نهم و دهم هم داشته ام و هنوز هم دارم. ضمن اینکه خودم 
را هم بری از نقد و خالی از نقص ندانسته و نمی دانم، اما این مهم را هم 
از آموزه های دینی و انســانی آموخته ام که نقص های کوچک و موجود 
نمی تواند و نباید دستمایه زیر سؤال بردن کارهای مهم و سازنده باشد 

و سبب خروج از دایره حق و ا نصاف شود.
در همه پروژه های مســکن مهر که تحویل متقاضیان شــده است 
امکاناتی همچون انشعابات آب، برق و تلفن جز لاینفک آن بوده است که 
همگان شاهد و ناظراند. )اصولا و به تحقیق هیچ پروژه ای بدون داشتن 

این امکانات افتتاح نشده است.(
مزید اطاع عالیجناب: در همه شهرهایی که در همان هشت سال 
دولت نهم و دهم گازرســانی شدند و نه در دوران جنابعالی، تامین گاز 
مسکن مهر از اولویت های موجود کار بود. اگر نگوییم همه آنها، غالبشان 
در همان زمان گازرسانی شدند. این در حالی است که در دولت اصاحات 
و همفکر شما )هفتم و هشتم( گازرسانی به استان کمتر توسعه یافته ای 
همچون خراسان جنوبی را بر مبنای افکار ماتریالیستی، غیرممکن و فاقد 

توجیه می دانستند فلذا هیچ گونه اقدامی هم در صحنه عمل نکردند.
جنابعالی اطاع داشته باشید در دولت نهم و دهم شصت و سه هزار 
و دویســت واحد مسکن مهر با سرمایه ای بالغ بر هزار و نهصد میلیارد 
ریال با پیشرفت فیزیکی نزدیک هشتاد و یک درصد در استان خراسان 
جنوبی انجام شــد. لیکن، در دولت تدبیر و امید با میانگین پیشــرفت 
فیزیکی نیم درصد به طور ماهانه هنوز نتوانســته  اســت درصد اندک 
باقیمانده از پروژه های مهر استان خراسان جنوبی را آماده و تحویل مردم 
دهد. شما امروز از برگشتی های اقساط تسهیات مسکن مهر با مبلغی 
بیش از 10هزار میلیارد تومان استفاده می کنید ولیکن قادر نیستید یا 
نمی خواهید همان رقم را در جهت آماده سازی آبادانی و رفع مشکات و 
تکمیل این پروژه ملی که وظیفه مسلم و ذاتی دولت است به کار گیرید.
البتــه مردم آن خطه دلاور و شــهیدپرور هم دیده اند که برخی از 
وزرای محترم و مجرب، پرســابقه و کهن جنابعالی در سفرهای استانی 
و در بازدید از پروژه ها، بســیار مقیدند که گرد و خاک ناشی از بادهای 
آنجا به لباس  فاخرشان ننشیند و اتو کشیده به تهران بازگردند ولی یک 
بار هم شــده برای رضای خدا چند نفر از انسان های منصف که وقت و 
هزینه کانی به آراسته کردن ظاهرشان اختصاص نمی دهند و یک هفته 
قبل پیشــقراولان خود را برای نصب پاکارد و بستن طاق نصرت اعزام 
نمی کنند را روانه آن دیار کنید تا در سفر به آنجا برای حضرتعالی گزارش 
دهند در مجموعه مســکن مهر شهرستان قائن که در یکی از بهترین 
نقاط شهر قرار دارد و بهترین و زیباترین مسجد و امکانات شهرسازی و 

خدماتی شهر در آن بنا شده است.
به شــما گزارش دهند که خدمات مختلف شهرســازی و امکانات 
متنوعی با فرآیند مهندسی صحیح از جمله: استقرار نانوایی، مجموعه های 
تجاری، خدماتی و... در آنجا ایجاد شــده و مالکین ناظر و بهره  بردار آن 

هستند.
به شــما خواهند گفت در شهر بیرجند عاوه بر امکاناتی همچون 
انشعاب برق، آب، تلفن و گاز با توجه به سرانه جمعیتی مسکن مهر هر 
کجا که به حد نصاب رسیده یا نزدیک بوده است مراکز آموزشی ساخته 

شده و در اختیار ساکنین آن پروژه ها قرار گرفته است.
اگر فراموش نکرده باشــم در بعضی از مراکز شهر بیرجند از جمله 
منطقه موسی ابن  جعفر)ع( حتی پارک و فضای سبز و سالن ورزشی نیز 
ایجاد شــد و در فازهای دیگری از مسکن مهر این شهرستان درمانگاه 
و مرکز بهداشــتی بهره برداری و تحویل گردید. در فردوس، ســرایان و 
نهبندان نیز امکانات مورد نیاز و لازم در مجموعه های مسکن مهر آماده 
و تحویل متقاضیان شــد و به همین ترتیب کم و بیش در ســایر نقاط 

استان همین اتفاق افتاده است.
بــه حضرتعالی که در راس دولت تدبیر و امید و ان شــاءالله بتوانید 
خدمات شایان بی نظیری به ملت داشته باشید یک پیشنهاد کوچکی دارم:
همه گازرسانی در استان خراسان جنوبی )صفر تا صد( طی هشت 
سال دولت نهم و دهم  انجام شده است و تا آنجا که حقیر توفیق داشته ام 
و اطاع دارم 90 درصد جمعیت شهری و 20 درصد جمعیت روستایی 
استان از شبکه گازرســانی بهره مند می باشند. در بین شهرستان های 
استان خراســان جنوبی فقط شهرســتان نهبندان فاقد بهره مندی از 
شــبکه گازرسانی است که آن هم بنا بود از خط هفتم گازرسانی شود 
و البته در این خصــوص اقدامات و پیگیری های جدی در همان زمان 
شروع و استمرار داشت. اکنون که به هر دلیلی این توفیق در آن دولت 
میسر نشد آن حضرت بذل محبت بفرمایند و به وزرای مربوط، مجرب 
و پرتوان دستور دهید، مشکل انتقال گازرسانی به شهرستان نهبندان را 
در دستور کار قرار دهند تا این نیاز مبرم بعد از سال ها انتظار مرتفع شود.

و سخن آخر:
حقیر به ساحت مبارک شما جسارت نمی کند، به خود می گویم که 

انصاف اقل عمل به دستورات اسامی است.
قهرمان رشید
استاندار اسبق خراسان جنوبی

انصاف شرط لازم کشورداری

نماینده مردم ســنندج، کامیاران و دیواندره 
در مجلس بر اختصاص ردیف اعتباری ویژه برای 
کردســتان از سوی سازمان برنامه و بودجه کشور 

تأکید کرد.
ســید احســن علوی در دهمین جلســه شــورای 
برنامه ریزی استان کردستان اظهار کرد: یکی از مهم ترین 
مباحثی که در استان کردستان باید مورد توجه قرار گیرد 
بحث توســعه زیرســاخت های درمانی است. وی با بیان 
اینکه یکی از بهترین ظرفیت های این حوزه در کردستان 
بیمارستان کوثر سنندج اســت، خاطرنشان کرد: اتمام 
این بیمارســتان که در سطح کشور بی نظیر است نیاز به 

7میلیارد تومان اعتبار دارد.

 مدیرکل بنیاد مســکن انقاب اســامی 
آذربایجان غربی گفت: 11 هزار واحد مسکونی 

در روستاهای استان مقاوم سازی شدند.
محمود بدلی اظهار کرد: با اجرای این طرح ها شاهد 
تحول چشمگیری در چهره روستاها هستیم واجرای 
این طرح زمینه کاهش میزان خسارت در زمان سوانح 

و بایای طبیعی را فراهم می آورد.
وی ادامــه داد: عاوه بر این طرح صدور اســناد 
مالکیت در روســتاها اجرا شــد که این امر نیز سبب 

جلب هر چه بیشتر رضایت روستاییان شده است.
وی بــا بیان اینکه تاکنون 67 واحد مســکن در 
شــهرهای زیــر 25 هزار نفر جمعیت احداث شــده 
است، گفت: این واحدها همگی از تسهیات در قالب 

تسهیات کم بهره استفاده کرده اند.
مدیرکل بنیاد مســکن انقاب اسامی آذربایجان 
غربی با اشاره به اهمیت مقاوم سازی واحدهای مسکونی 
در استان اضافه کرد: آذربایجان غربی یکی از استان های 
دارای ســوانح و بایای طبیعی است که باید در این 

خصوص نسبت به مقاوم سازی واحدها اقدام شود.
وی گفت: بخــش عمده ای از این واحدها تحویل 
متقاضیان شــده اســت و مابقی نیز تا انتهای نیمه 
نخست سال آینده به اتمام رسیده و تحویل متقاضیان 

خواهد شد.

آذربایجان شرقی  نمایندگان  رئیس  مجمع 
درباره میزان افزایش مالیات مردم این استان در 
سال آینده گفت: پرداخت مالیات چند برابری در 

آذربایجان شرقی خاف واقعیت است.
محمدحسین فرهنگی در جمع فعالان اقتصادی 
تبریز با اشــاره به شــایعات اخیر در خصوص میزان 
افزایش مالیات مردم آذربایجان شرقی در سال آینده، 
اظهار داشــت: تنها درصد رشد پایه مالیات نسبت به 
مصوب سال 95 افزایش یافته و آنچه که گفته می شود 
این استان چند برابر تهران و سایر کانشهرها مالیات 

پرداخت خواهد کرد، خاف واقعیت است.

وی افزود: به طور مثال در لایحه بودجه سال 96، 
اســتان هایی همچون چهارمحال بختیاری نسبت به 
سال پایه رشد 31 درصدی خواهد داشت و یا استان 
اصفهان نیز دو و نیم برابر مردم آذربایجان شرقی مالیات 

پرداخت خواهند کرد.
نماینده مردم تبریز، آذرشهر و اسکو دلیل افزایش 
مالیات در اســتان ها را رونق اقتصادی این اســتان ها 
عنوان کرد و گفت: کم بــودن پرداخت مالیات برای 
یک اســتان، یک حسن به حساب نمی آید چرا که در 
استانی که گردش و رونق اقتصادی وجود داشته باشد 

مالیات پرداخت می کند.

وی با بیان اینکه فعالان اقتصادی در اســتان باید 
دفاتر مالی خود را بدون هیچ اشــکالی تدوین کنند، 
تصریح کرد: اگر مشکلی متوجه فعالان اقتصادی استان 
باشد، نمایندگان استان حاضر به رسیدگی به مشکات 

آنان خواهند بود.
فرهنگــی تصریح کرد: 50 درصد مازاد مالیات به 
استان بازگردانده خواهد شد که کاهش مالیات ضربه ای 

برای مردم این استان خواهد بود.
وی همچنین ادامه داد: آذربایجان شــرقی از نظر 
رشد مالیاتی در رتبه 15 کشوری و از نظر میزان مالیات 

پرداختی در رتبه هفتم کشوری قرار گرفته است.

مدیرکل امور روستایی استانداری سمنان 
گفت: ۲۰۰ میلیارد ریال تســهیات طرح های 
اشــتغال زایی روستایی به اســتان سمنان 

اختصاص یافت.
 کمال طاهریان در همایش دهیاران و شوراهای 
اسامی شهرستان گرمسار با اشاره به انعقاد تفاهم نامه 
بیــن بنیاد مســتضعفان، معاونت توســعه مناطق 
روستایی ریاست جمهوری و استانداری سمنان اظهار 
داشت: بر اساس این تفاهم نامه تسهیات طرح های 
اشــتغال زایی در حوزه روســتاها با سود تسهیات 

8درصدی پرداخت می شود.
وی سهم استان سمنان را در تسهیات این طرح 
200 میلیــارد ریال عنوان کرد و گفت: 2/5میلیارد 
تومان از این تســهیات به شهرســتان گرمسار و 
1/8میلیارد تومان به شهرســتان آرادان اختصاص 

یافت.
مدیرکل امور روستایی استانداری سمنان با اشاره 
به برخی طرح های دولــت در حمایت از طرح های 
مســتقر در روســتاها و مناطق محروم، بیان کرد: 
دولت از روستانشــینانی که در قالب شرکت تعاونی 
با یکدیگر جمع شوند و آغاز به کار کنند وام با بهره 

3 درصد می دهد.
طاهریان با بیان اینکه جمع کردن مردم روستا در 
گروه هایی در قالب تعاونی کار ســختی است، اظهار 
داشــت: تعدادی طرح در زمینه تعاونی ها در سطح 
روستاهای استان سمنان تعریف کرده ایم و از مجموع 
10 میلیارد تومان تســهیاتی که در سطح استان 
مصوب شــد یک طرح با اعتباری بالغ بر 7 میلیارد 
تومان برای کارخانه تولید لبنیات در گرمسار مصوب 
شــد. وی اذعان داشت: این کارخانه تولیدی زمینه 
اشــتغال 100 نفر را به صورت مستقیم فراهم کرده 

و بیش از یک هزار نفر از گاوداران را حمایت کرد.

رئیس جامعه پزشکی خراسان رضوی از اعزام 
۳۰ تیم بسیج پزشــکی به مناطق محروم این 

استان خبر داد.
هادی جالی با بیان اینکــه یکی از رویکردهای 
اصلی بسیج جامعه پزشــکی خدمت رسانی به اقشار 
ضعیف جامعه است، اظهار داشت: این تیم ها با هدف 
محرومیت زدایی و بالا بردن ســطح بهداشت و درمان 

مناطق محروم، به سراسر استان اعزام شده اند.
وی ادامه داد: این طرح با شروع دهه مبارک فجر 
کلیــد خورده و تا 16 بهمن ماه ادامه داشــت و مردم 
مناطق محروم اســتان به صورت رایــگان از خدمات 

پزشکی عمومی بهره مند شدند.

رئیس بســیج جامعه پزشکی خراســان رضوی از 
استقرار 20 تیم پزشکی در شهرستان ها و 10 تیم در 
حاشیه شهر مشهد خبر داد و بیان کرد: مردم مناطق 
محروم عاوه بر خدمات رایگان پزشکی، دارو را نیز به 

صورت رایگان دریافت کردند.
جالی تصریح کرد: در اجرای طرح خدمت رسانی 
به مناطق محروم استان، دانشگاه علوم پزشکی مشهد 
همکاری خوبی با ما داشــتند بیش از 500 نفر تحت 

پوشش قرار گرفتند.
وی گفت: 10 تیم پزشکی در نواحی بسیج حاشیه 
شهر مشهد و در مناطق منزل آباد، طرق، گلشهر، جاده 

کات و ساختمان استقرار یافتند.

همدان - خبرنگار کیهان:
اســتاندار همدان گفت: پروژه راه آهن تهران - همدان به 

زودی مورد بهره برداری قرار می  گیرد.
محمدناصر نیکبخت در گفت وگو با خبرنگاران افزود: این پروژه از 
12 سال پیش و همزمان با سفر رهبر معظم انقاب به استان، مصوب 

و عملیات اجرایی آن آغاز شده بود.
وی اضافه کرد: 95 درصد زیرساخت راه آهن مذکور آماده شده و 
1224 متر نیز ریل گذاری انجام شده است که در صورت تامین ریل 
آماده سازی مقدمات برای انجام ریل  گذاری از طرف همدان، این پروژه 
تا پایان امسال به اتمام می رسد و در غیر این صورت، اردیبهشت ماه 

سال آینده شاهد افتتاح و بهره برداری آن خواهیم بود.
اســتاندار همدان اعام کرد: در سفر سال گذشته رئیس جمهور 
به استان، علی رغم مضایق بودجه ای و اعتباری، معادل 856 میلیارد 
تومان اعتبار دولتی برای همدان در نظر گرفته شــد که 100 درصد 

آن اختصاص یافته است.
وی یادآور شد: از 44 پروژه مصوب سفر رئیس جمهور، تاکنون 20 
مورد به اتمام رســیده و 14 مورد دیگر در دست اجرا قرار دارد که تا 

پایان سال مالی به نتیجه خواهند رسید.
وی اظهار داشت: از جمله این پروژه ها، احداث 9 باب بیمارستان 
در چند شهرســتان است که با بهره برداری از آنها، تعداد 950 تخت 

بیمارستانی به ظرفیت فعلی استان، اضافه می شود.
وی افزود: همچنین دانشگاه علوم پزشکی همدان از محل اعتبارات 
دانشگاه، بودجه اســتانی و کمک های خیرین سامت، اجرای 270 
پــروژه جدید با 110 میلیارد تومــان اعتبار را از چهار ماه پیش آغاز 
کرده که شامل احداث، مرمت و نوسازی خانه های بهداشت و برخی 
مراکز درمانی دیگر اســت که تا پایان امســال تعداد زیادی از آنها به 

بهره برداری می رسد.
نیکبخــت ادامه داد: احــداث 10 باب هتل، توســعه فرودگاه با 
34میلیارد تومان هزینه، اجرای 5 پنل برق خورشــیدی که دو مورد 
آن به مرحله بهره برداری رســیده، از جمله پروژه های در دست اقدام 

استان به شمار می رود.
وی تصریح کرد: متاسفانه بانک کارآفرین که باید گره گشا باشد، 
رفتار نادرســتی با افراد دارد و رو در روی تولید و تولیدکنندگان قرار 

گرفته و به عنوان بدترین بانک کشور عمل می کند.
اســتاندار همدان به وضعیت اشتغال در استان اشاره کرد و ادامه 
داد: متوســط نرخ بیکاری  در استان، معادل 8 درصد است و ما جزو 
اســتان های  خوب کشور در ایجاد اشتغال هستیم ولی با این وجود، 

بیکاری جوانان، همچنان دغدغه اول ما محسوب می شود.
وی اعام کرد: ایجاد یک بندر خشک را در همدان پیگیری می کنیم 
که البته گرفتن مصوبه آن پروسه ای بسیار طولانی و پرزحمت است.

  گزارش از دور و نزدیک

یزد- خبرنگارکیهان:
مدیرعامل برق منطقه ای یزد گفت: این اســتان 
شــرایط بسیار مناســبی برای بهره گیری از انرژی 
خورشیدی دارد و تاکنون ۲۳ شرکت پروانه ساخت 
را با ۳۰۰مگاوات و هزار و ۲۰۰ میلیارد تومان گرفته یا 

در حال دریافت هستند.
محمدحسن صباغ زادگان افزود: هم اکنون 10 شرکت 
مجوزهــای لازم را گرفته و در مرحله واگذاری زمین و عقد 
قرارداد خرید تضمینی قرار دارند و نخستین قرارداد خرید 
تضمینی نیز در یزد و سیســتان و بلوچســتان بسته شده 
که پیش بینی می شــود نیروگاه 10مگاواتی یزد اوایل سال 
آینده به بهره برداری برســد.به گفتــه وی: در بخش انرژی 
خورشــیدی در مجموع 176 میلیارد تومان سرمایه گذاری 
شده که با سرمایه گذاری های انجام شده در دو بخش تولید 
پراکنده و سیکل ترکیبی بیانگر بیش از 3 هزار میلیارد تومان 
سرمایه گذاری در طول 5 سال اخیر است.وی اظهارداشت: 
در طول برنامه پنجم توسعه کشور، ظرفیت نیروگاهی برق 
این استان با 3هزار میلیارد تومان سرمایه گذاری نسبت به 
برنامه چهارم بیش از دو برابر شــده اســت.مدیرعامل برق 
منطقه ای یزد با بیان اینکه یزد در برق مصرفی خودکفا شده 
اســت تصریح کرد: در پایان سال 94 میزان تولید برق این 
استان بیش از 10میلیارد کیلو وات بوده که حدود 7میلیارد 
کیلو وات آن در داخل استان یزد مصرف و مابقی آن به شبکه 
سراسری تحویل داده شد. صباغ زادگان اظهارداشت: تولید 
برق در برنامه پنجم در این اســتان به ســه صورت سیکل 
ترکیبی، تولید پراکنده و نیروگاه خورشیدی انجام شده که 
با همکاری بخش خصوصی در ســه نیروگاه 2هزار و 880 

میلیارد تومان سرمایه گذاری شده است.
به گفته وی هم اکنون استان یزد در بخش مصرف برق 
در جایگاه یازدهم کشور قرار دارد و رشد مطلوب 8 درصدی 
مصرف برق این استان در 9 ماه امسال نسبت به مدت مشابه 

سال قبل نیز بیانگر صنعتی شدن یزد است.

معاون اول رئیس جمهوری با تاکید بر اینکه 
برای  فراوانی  دارای ظرفیت های  کرمان  استان 
توسعه است، گفت: انتقال آب از خلیج فارس و 
دریای عمان به استان کرمان باید تسریع شود.

اســحاق جهانگیری در جمع نمایندگان اســتان 
کرمان محصولات کشــاورزی اســتان کرمان نظیر 
پســته، خرما و مرکبات را اســتثنایی توصیف کرد و 

گفت: مهمترین مانع توســعه اســتان کرمان مشکل 
کم آبی است.

وی ادامــه داد: طرح انتقــال آب از خلیج فارس و 
دریای عمان به استان کرمان طرحی راهگشا است و 
اگر اجرای این طرح مقرون به صرفه باشد می تواند به 

عنوان الگو در استان های دیگر استفاده شود.
جهانگیری تصریح کرد: دولت در این زمینه تمام 

مســاعی خود را به کار خواهد بســت و اگر این مانع 
برطرف شــود، بخش خصوصی رغبت بیشتری برای 

حضور در استان کرمان نشان خواهد داد.
وی همچنین با اشــاره بــه برنامه های دولت در 
خصــوص تامین اعتبــار برای پرداخــت جریمه وام 
کشــاورزی و برطرف کردن آثار زلزله بم، اظهار کرد: 
جنوب استان کرمان با مشکاتی در زمینه راه، راه آهن 

و گاز مواجه اســت که بایــد در این زمینه نیز برنامه 
ریزی بهتری شود تا مردم از امکانات و تسهیات لازم 

بهره مند شوند.
در این جلســه اســتاندار کرمان از تدوین نقشه 
نهایی برای تامین آب استان کرمان، ساماندهی افاغنه 
و تحرک بیشتر بانک های کشور برای ارائه تسهیات 

خبر داد.

بخش عظیمی از فعالیت عملیاتی وزارت نفت به عنوان 
یکی از صنایع بزرگ کشــور در خوزستان قرار دارد که بر 
اساس نظر سازمان محیط زیست خوزستان بیشترین آلودگی 
زیســت محیطی خوزستان از جمله آلودگی هوایی توسط 

این صنعت رخ می دهد.
مدت هاست که شهروندان خوزستان به ویژه کانشهر 
اهواز در آرزوی داشتن یک روز هوای پاک و سالم هستند، 
کارشناسان محیط زیست معتقدند که توسعه صنایع بدون 
در نظر گرفتن مولفه های محیط زیســتی و دودهای ناشی 
از صنایع آلاینده سبب بروز بیماری هایی از قبیل سرگیجه، 
بیماری های تنفسی، سرطان های ناشناخته، اختالات مغزی 
در کودکان، تولد کــودکان ناقص الخلقه و صدها بیماری 

ناشناخته دیگر می شود.
کارشناس محیط زیست می گوید: متاسفانه اگر به چهار 
جهت اهواز نگاهی گذرا داشــته باشید در جای جای این 
کانشهر فلرهای سربه فلک کشیده شده صنایع، کارخانه ها و 
شرکت های بزرگ و کوچک را مشاهده می کنید که به صورت 
24 ساعته در حال ورود مواد سمی و آلاینده به جو هستند.

لیا عبدی می افزاید: برگشت آلاینده های آلوده و سمی 
صنایع به ســطح زمین سبب کاهش اکسیژن و در نهایت 

ایجاد مشکاتی برای شهروندان می شود.
مدیرکل سازمان حفاظت از محیط زیست خوزستان نیز 
با اشاره به جریانات هوایی و دلایل تشدید وارونگی هوا در 
شهرهای صنعتی کشور به ویژه اهواز و با اشاره به وضعیت 
خوزســتان در زمان وارونگی هوا، عنوان کرد: در خوزستان 
و عمدتا حومه اهواز دومنبع متحرک و ثابت سبب تشدید 
وارونگی هوا می شود که یکی منابع متحرک شامل خودروها 
و وسایل حمل ونقل  درون شهری و دیگری صنایع، کارخانه ها 

و شرکت ها است. 
احمدرضا لاهیجان زاده می افزاید: عمده ترین صنعتی که 
در آلودگی خوزستان نقش دارد وزارت نفت است و در حال 
حاضر صدها میلیون فوت مکعب گاز همراه نفت ســوخته 
می شود که شاید مهم ترین عامل آلودگی هوا در خوزستان 
سوخت گاز همراه با نفت باشد البته سایر صنایع در مراتب 
بعدی قرار می گیرند اما ســهم صنایع و کارخانه های دیگر 
در آلودگی هوا در مقایسه با حجم و سهمی که نفت ایجاد 

می کند به مراتب پایین تر است.

نماینده مردم اهواز در مجلس شورای اسامی نیز اظهار 
داشت: نمایندگان درصدد هستند که هر موسسه، کارخانه 
و یا کارخانجاتی اگر بخواهد در استان فعالیت کند باید در 

ابتدا مجوز زیست محیطی را اخذ کند.
جواد کاظم نسب الباجی با بیان اینکه کسب مجوز زیست 
محیطی باید از نخســتین مجوزهای لازم برای هر صنعت 
باشد، افزود: در کمیسیون کشاورزی لایحه هوای پاک را با 
هدف تاکید بر کسب مجوز زیست محیطی مصوب کردیم 

که برای تائید به صحن ارجاع می شود.
وی به صنایع آلاینده اشاره کرده و می گوید: پتروشیمی، 
فولاد و حتی نیشکر یکی از صنایع آلوده کننده محیط زیست 
هستند که باعث ایجاد آلایندگی زیادی در استان شده که ما 
در حال جلوگیری از اتفاقاتی هستیم که سبب ایجاد ضرر و 

زیان برای مردم می شود.
رئیس مرکز بهداشت خوزســتان نیز با اشاره به آثار و 

پیامد های نامطلوب وارونگی هوا بر دستگاه  تنفسی انسان ها 
گفت: در وارونگی دما لایه های پایینی ســردتر می شوند و 
لایحه های بالایی گرم می شوند و این پدیده باعث می شود 
که آلاینده هایی که در ســطح بالا هستند در سطوح پایین 
قرار گیرند و به راحتی با انسان ها تماس برقرار می کنند که 

خطراتی برای شهروندان ایجاد می کند.
شــکرالله ســلمان زاده افزود: غلظــت آلاینده ها برای 
گروه های ســنی مختلف، متفاوت است و گروه های سنی 
حســاس از جمله بیماران تنفســی، افراد مسن و کودکان 
آسیب پذیری بیشتری نسبت به سایر گروه های سنی دارند 
اما هرچه درجه آلاینده ها بیشــتر شــود برای همه افراد 
خطرناک است. وارونگی هوا برای افرادی که بیماری تنفسی 
دارند سبب حمله آسم و در افرادی که بیماری قلبی دارند 

با حمات قلبی و عروقی همراه هستند.
رئیس مرکز بهداشت خوزستان نیز با بیان اینکه صنایع 

بزرگی مانند نفت، نیشــکر، فولاد، نیروگاه ها در خوزستان 
وجود دارد.گفت: بر اســاس برنامه ریزی های انجام شده از 
ابتدای امسال سوخت مازوت که توسط نیروگاه ها از جمله 
نیروگاه رامین استفاده می شد به سوخت گازی تبدیل شد 
که این تبدیل سوخت کمک بزرگی به کاهش آلودگی در 

استان کرد.
هاشــم بالدی افــزود: فلرهــای نفتی بــرای کاهش 
آلودگی نیازمند ســاماندهی هســتند و باید با اســتفاده 
از برنامه ریزی هــای کوتاه مــدت، میان مــدت و بلندمدت 
آلودگی های ناشی از فلرهای نفتی را به حداقل و صفر رساند، 
زیرا هنگام وقوع پدیده وارونگی هوا مشکات متعددی به 

وجود می آید.
وی گفت: برخی از فلرهای نفتی که میزان تولید آلودگی 
بالایی دارند و نقاطشان نیز توسط محیط زیست مشخص 
شــده در زمان افزایش آلودگی و وارونگی هوا فعالیت شان 

قطع می شود.
اگر نقشــه های هوایی خوزستان را بررسی کنیم بدون 
شک در وسط آن نقطه سیاهی مشاهده می شود که مانند 
نقطه 100 سیبل دارت است اما همچنان به نظر مدیرکل 
بحران استانداری خوزســتان مسئله ای بحرانی خوزستان 
به ویژه کانشــهر صنعتی خوزستان را تهدید نمی کند.آن 
 چیزی که وضعیت بحرانی کانشهر اهواز را مشخص می کند 
ســینه های پر از دود، نفس های به شمار افتاده شهروندان 
و همچنین آمار بالای ســرطان است که روز به روز برآمار 

آنها اضافه می شود.
رئیس جمهور در آخرین سفر یک روزه خود به خوزستان 
گفــت: چهره مناطق نفتی باید بــرای مردم منطقه چهره  
رحمت و ســازندگی باشد اما آن چه که مردم خوزستان به 
ویژه شهروندان کانشهر اهواز از چهره خوزستان مشاهده 
می کنند چهره ای فقیر و بیماری ســرطانی است که هیچ 
دارویــی توانایی درمان آن را ندارد. این چهره بیمار نه تنها 
نیازمند حمایت های بی وقفه دولتمردان است بلکه دولت باید 
با توجه به آلایندگی های خطرناکی که ســامت جسمی و 
روحی شــهروندان خوزستان به ویژه شهر صنعتی اهواز را 
تهدید می کند و همچنین در ازای اســتفاده  از منابع نفتی 
و گازی خوزســتان یارانه ای برای بخش سامت به استان 

اختصاص دهند.

بندرعباس- خبرنگار کیهان:
مدیرعامل منطقه ویــژه اقتصادی صنایع معدنی و فلزی 
خلیج فارس اعام کرد: سرمایه گذارانی از کشورهای فرانسه، 
فناند، روسیه ، هند و چین برای سرمایه گذاری در این منطقه 

ویژه وارد مذاکره شدند.
حسن خلج طهرانی گفت: مذاکرات سرمایه گذاران کشورهای یاد 
شده در زمینه احداث کارخانه های تولید مواد معدنی میکرونیزه، تولید 

فروکروم، تولید تسمه فولادی و احداث نیروگاه است . 
وی بــا بیان اینکه منطقه ویژه اقتصــادی صنایع معدنی و فلزی 
خلیج فارس دارای ظرفیت بالایی برای جذب سرمایه گذاران داخلی و 
خارجی است، افزود: مشوق های قانونی مناطق ویژه و موقعیت بی نظیر 
این منطقه در کنار زیرساخت های فراهم شده برای پروژه ها شرایط را 

برای حضور سرمایه گذاران در این منطقه مهیا کرده است.
خلج طهرانــی ادامه داد: همچنین زیرســاخت آب، برق ، گاز و 
مخابرات فراهم شــده و ساختمان های درمانگاه و آتش نشانی نیز در 
سایت جنوبی احداث و حصار پیرامونی سایت شمالی به طول تقریبی 
5کیلومتر و ادامه پروژه دیوار کشی وجاده پیرامونی به طول تقریبی 

42 کیلومتر انجام شده است.
وی مهم تریــن مزیت هــای ســرمایه گذاری در منطقــه برای 
ســرمایه گذاران را شامل معافیت از پرداخت عوارض و سود بازرگانی 
جهت ورود ماشــین آلات خط تولید، تجهیزات ومواد اولیه به منطقه 

ذکر کرد.
خلج طهرانی افزد: عاوه بر معافیت های قانونی، تاش برای فراهم 
کردن زیرساخت های مناســب تأسیساتی و زیرساخت های ارتباطی 
ریلی، زمینی و دریایی به جذابیت این منطقه برای ســرمایه گذاری 

افزوده است.

معاون اول رئیس جمهوری:

انتقال آب از خلیج فارس و دریای عمان به استان کرمان تسریع شود

مقاومسازی
11هزارواحدمسکونی

درروستاهایآذربایجانغربی

نیروگاه10مگاواتیخورشیدییزد
سالآیندهبهبهرهبرداریمیرسد

اعزام ۳۰ تیم بسیج پزشکی
 به مناطق محروم خراسان رضوی  

رئیس مجمع نمایندگان استان:
پرداخت مالیات چند برابری در آذربایجان شرقی خلاف واقعیت است

نماینده مردم سنندج، کامیاران و دیواندره در مجلس تاکید کرد

ضرورتاختصاصردیفاعتباریویژهبرایرفعمشکلاتزیرساختیکردستان

اختصاصتسهیلاتطرحهای
اشتغالزاییروستایی

بهاستانسمنان

خوزستان با چهره ای سرطانی

به گفته نماینده مردم سنندج، کامیاران و دیواندره در 
مجلس، بهره برداری از این بیمارستان در دهه فجر امسال 
انجام می شود که جدای از ایجاد اشتغال برای 300 نفر، 
زمینه دسترســی به خدمات درمانی بهتر را برای مردم 

استان فراهم خواهد کرد.
علوی گفت: استان کردستان در بحث زیرساخت راه به 
ویژه راه روستایی مشکات جدی دارد و نیازمند اختصاص 

اعتبارات ویژه است.
وی بر اختصاص ردیف اعتباری ویژه برای کردستان 
از سوی سازمان برنامه و بودجه کشور تاکید کرد و افزود: 

رفع مشکات استان و نزدیک شدن به میانگین کشوری 
در زمینه شاخص راه ها و غیره نیاز به نگاه ویژه مسئولان 

و اختصاص ردیف اعتباری خاص دارد.
نماینده مردم سنندج، کامیاران و دیواندره در مجلس 
با اشاره به بحث تمرکززدایی و تأکید بر توجه به این مهم، 
خاطرنشان کرد: باید قدرت مانور سازمان برنامه ریزی در 
استان ها بیشتر شود. علوی افزود: در برنامه ششم توسعه 
30 درصد اعتبارات تملک و دارایی ها به استان ها اختصاص 
پیدا کرده که امیدواریم با عملیاتی شدن آن شاهد توسعه 

شاخص های زیرساختی در کردستان باشیم.

آمادگی ۵ کشور برای 
سرمایه گذاری در منطقه ویژه 

اقتصادی خلیج فارس

استاندار همدان:

راه آهن تهران - همدان 
به زودی آماده بهره برداری 

می شود

نماینده مردم ارومیه در مجلس شورای اسامی گفت: تخصیص 
نیافتن به موقع اعتبارات روند احداث پروژه راه آهن ارومیه را مختل 
کرده و نبود اختیارات کافی از سوی مجریان و مسئولان استانی 

سبب کندی در اجرای پروژه و از دست رفتن زمان شده است.
سید هادی بهادری اظهار داشت: متأسفانه به سبب برنامه ریزی های 

نادرست روند اجرای این پروژه با اختال همراه است.
وی گفت: با توجه به اینکه از سوی دولت برای افتتاح پروژه راه آهن 
ارومیه در اردیبهشــت سال 96 قول داده شده است اما وضعیت موجود 

آن را نشان نمی دهد.
بهادری افزود: نامناسب بودن هوا از یک سو و اختال در برنامه ریزها 
از ســوی دیگر سبب شده اســت تا روند اجرای پروژه راه آهن ارومیه به 

کندی صورت گیرد.
وی افزود: برای تســریع در اجرای پروژه راه آهن ارومیه تذکراتی به 
مسئولان و مجری اصلی پروژه داده شده و برای اینکه اجرای پروژه راه آهن 
ارومیه سرعت بگیرد باید یک سری اختیارات به مجریان استانی داده شود 
چرا که اکنون برای جزئی ترین موضوع باید منتظر تأییدیه از تهران بود.

بهادری گفت: اخیراً برای اجرای پروژه راه آهن ارومیه 165 میلیارد ریال 
اعتبار تصویب شده بود اما تا چند روز قبل هنوز تخصیص نیافته است.

روند احداث 
پروژه راه آهن ارومیه مختل شد

مدیر فروش کارخانه آرد، نشاســته و گلوگز یاســوج از 
تعطیلی این کارخانه خبر داد و گفت: ۸۴ کارگر به جمع بیکاران 

کهگیلویه و بویراحمد پیوستند.
محمدجعفر باقری اظهار داشت: بنا به دلایل نامعلومی کارخانه آرد، 
نشاسته و گلوکز یاسوج تعطیل شده و هیچ پاسخ قانع کننده ای در این 

زمینه به مجموعه کارگران و کارکنان این کارخانه داده نشده است.
وی عنوان کرد: کارخانه آرد و نشاسته یاسوج زیر مجموعه سازمان 
اقتصادی کوثر بوده و گفته می شــود قصد واگذاری دارد که کارکنان 
این کارخانه تا تعیین تکلیف نهایی کارگران راضی به واگذاری نیستند.

باقری با بیان اینکه کارگران کارخانه آرد و نشاسته یاسوج 2 ماه 
حقــوق و مزایا دریافت نکرده اند ابراز کرد: 84 کارگر در این کارخانه 

مشغول فعالیت هستند که از این تعداد 37 نفر رسمی است.
کارخانه آرد، نشاسته و گلوگز یاسوج در اوایل دهه 70 به منظور 
تأمین آرد و کمک به رونق بخش صنعت و کشاورزی استان راه اندازی 
و محصــولات این واحد صنعتی در دوران اوج فعالیتش تأمین کننده 
آرد استان و کشور و مواد مورد نیاز بخش عمده تولید شیرینی جات 
در کشور بود و در دوره ای محصولات آن به خاطر کیفیت منحصر به 

فرد وارد عرصه صادرات شد.

کارخانهآردونشاستهیاسوج
تعطیلشد


